
ЦЕНТРАЛНА ИЗБИРАТЕЛНА КОМИСИЯ 

 

 

ПРОТОКОЛ 

№ 381 

 

На 18 юли 2023 г. се проведе заседание на Централната 

избирателна комисия при следния 

 

ДНЕВЕН РЕД: 

 

1. Проекти на решения относно промяна в състав на ОИК. 

  Докладва: Йорданка Ганчева 

2. Доклади по дела, жалби и сигнали. 

Докладват: Йорданка Ганчева, Гергана Стоянова 

3. Доклади по административни преписки. 

Докладват: Емил Войнов, Росица Матева, 

Йорданка Ганчева, Гергана Стоянова, Цветанка 

Георгиева, Елка Стоянова, Любомир Георгиев,  

Камелия Нейкова, Ерхан Чаушев, Георги Баханов  

4. Искания за изплащане на възнаграждения на ОИК. 

Докладва: Ерхан Чаушев 

 

ПРИСЪСТВАХА: Камелия Нейкова, Росица Матева, Емил 

Войнов, Георги Баханов, Гергана Стоянова, Елка Стоянова, Ерхан 

Чаушев, Йорданка Ганчева, Любомир Георгиев, Цветанка Георгиева. 

ОТСЪСТВАХА: Димитър Димитров, Севинч Солакова, 

Силвия Стойчева, Красимир Ципов, Цветозар Томов. 
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Заседанието бе открито в 10,40 ч. и председателствано от 

госпожа Камелия Нейкова – председател на Централната 

избирателна комисия. 

 

* * * 

 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Добър ден, колеги. 

В залата сме 10 членове на Централната избирателна комисия. 

Имаме необходимия кворум и може да бъде открито и проведено 

заседанието. 

Откривам заседанието на Централната избирателна комисия 

на 18 юли 2023 г. 

Поради ползване на отпуск отсъстват колегите Димитров, 

Солакова, Стойчева, Ципов и Томов. 

Предлагам ви следния проект за дневен ред: 

1. Проекти на решения относно промяна в състав на ОИК с 

докладчик госпожа Йорданка Ганчева. 

2. Доклади по дела, жалби и сигнали с докладчик госпожа 

Ганчева. 

3. Доклади по административни преписки с докладчици  

господин Войнов, госпожа Матева, госпожа Ганчева, госпожа  

Гергана Стоянова, госпожа Георгиева, госпожа Елка Стоянова, г-н 

Георгиев, господин  Баханов и  аз имам доклади. 

Имате ли предложения за допълване на дневния ред? 

Заповядайте,  госпожо Стоянова. 

ГЕРГАНА СТОЯНОВА: Госпожо Председател, моля да ме 

включите в точка втора – Доклади по дела, жалби и сигнали. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Добавям Ви,  

госпожо Стоянова. 

Заповядайте, господин Чаушев. 
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ЕРХАН ЧАУШЕВ: Госпожо Председател, моля да ме 

включите в точка трета – Доклади по  административни преписки, и 

в нова точка – Искания за изплащане на възнаграждения ОИК.  

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Добавям Ви в точка 

трета,  господин Чаушев, и Ви предлагам нова точка 4 – Искания за 

изплащане на възнаграждения на ОИК. 

Други колеги? Няма. 

Моля, режим на гласуване.  

Гласували 10 членове на ЦИК: за – 10 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Елка Стоянова, Емил Войнов, Ерхан Чаушев, 

Йорданка Ганчева, Камелия Нейкова, Любомир Георгиев, Росица 

Матева, Цветанка Георгиева); против – няма. 

Предложението се приема. 

 

Колеги, преминаваме към точка първа от дневния ред: 

ПРОЕКТИ НА РЕШЕНИЯ ОТНОСНО ПРОМЯНА В 

СЪСТАВА НА ОИК. 

Госпожо Ганчева, заповядайте в точка първа. 

ЙОРДАНКА ГАНЧЕВА: Благодаря. Колеги, докладвам ви 

постъпило заявление, наименувано молба, от      Д.                К.          

А.          със съответното ЕГН, който е член на Общинска 

избирателна комисия – Сандански. Той желае да прекрати участието 

си като член на Общинската избирателна комисия поради лични 

причини. 

Молбата му е адресирана до ЦИК и е заведена с вх. № МИ-

15-109 от 13.07.2023 г., поради което ви предлагам проект на 

решение с проектен № 1918 във вътрешната мрежа, с който да 

освободим като член на ОИК – Сандански, Д. А. 
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Изготвен е и проект на писмо до съответната политическа 

партия за попълване състава на Общинската избирателна комисия – 

Сандански. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, моля за 

вашите изказвания или предложения. 

Моля, режим на гласуване.  

Гласували 10 членове на ЦИК: за – 10 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Елка Стоянова, Емил Войнов, Ерхан Чаушев, 

Йорданка Ганчева, Камелия Нейкова, Любомир Георгиев, Росица 

Матева, Цветанка Георгиева); против – няма. 

Решението се приема. 

Решението е с № 1940-МИ/18.07.2023 г. 

Колеги, подлагам на гласуване изпращане на писмото до 

съответната политическа сила. 

Гласували 10 членове на ЦИК: за – 10 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Елка Стоянова, Емил Войнов, Ерхан Чаушев, 

Йорданка Ганчева, Камелия Нейкова, Любомир Георгиев, Росица 

Матева, Цветанка Георгиева); против – няма. 

Предложението се приема. 

 

Колеги, преминаваме към точка втора от дневния ред: 

ДОКЛАДИ ПО ДЕЛА, ЖАЛБИ И СИГНАЛИ. 

Заповядайте, госпожо Ганчева. 

ЙОРДАНКА ГАНЧЕВА: Колеги, докладвам ви постъпила 

жалба от           А.            Г.                  К.     Тя е във вътрешната 

мрежа в папка с моите инициали с вх. № МИ-22-30 от 14.07.2023 г.  

и се сочи, че е от група граждани от гр. Бяла, област Варна. Жалбата 

е датирана с 14.07.2023 г. и е подписана „С уважение:            А.                

К“. 

Жалбата е срещу решение на Общинска избирателна комисия 

– Бяла. То е № 1 от 12.07.2023 г. С него ОИК – Бяла, се е произнесла 
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по сигнал от 10.07.2023 г., който е подаден от                    А.                

К.,          Р.           С.    и             Ф.              Б., като първоначалният 

сигнал е подписан от трите лица. Той се съдържа в приложените 

документи. Първоначално е заведен в община Бяла и съответно с 

придружително писмо е препратен на Общинската избирателна 

комисия. Тя го е разгледала на свое заседание. Сезира се за 

несъвместимост на общински съветник от Общински съвет – Бяла, 

като жалбоподателят сочи сега, че не е съгласен със становището, с 

което е мотивирано решението на Общинската избирателна комисия 

– Бяла. 

Преписката по издаване на решението е изпратена днес по е-

mail и съответно тя е публикувана и на интернет-страницата на 

Общинската избирателна комисия. В Централната избирателна 

комисия е пристигнала както по е-mail вчера, така и днес в оригинал 

с вх. № МИ-15-112 от 17.07.2023 г.  

Решението на Общинска избирателна комисия – Бяла, е 

мотивирано и са отхвърлили сигнала. 

Предлагам ви проект на решение, с който в съответствие с 

практиката на съда  оставяме без разглеждане сигнала. Проектът на 

решение, колеги, съдържа празни места, където ще се попълни 

връщането на преписката, защото не бях сигурна дали преписката 

ще пристигне в оригинал. От Деловодството ми казаха, че е 

пристигнала. Затова ви предлагам проект на решение, с който да 

оставим жалбата на           А.              Г.                    К. срещу Решение 

№ 1 от 12.07.2023 г. на ОИК – Бяла, без разглеждане. Ще върнем 

административната преписка на ОИК – Бяла, като съответно тя е в 

оригинал. 

Мотивите са такива, каквито са и в съдебната практика и в 

практиката на Централната избирателна комисия – че 

жалбоподателят няма правен интерес от обжалване на решението, 

тъй като с него не се засягат негови права и законни интереси. 
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Описано е, че е един жалбоподател, тъй като в жалбата, с 

която е сезирана Централната избирателна комисия, макар и да е 

посочено, че е от група граждани, е подписана от  господин 

Александър Георгиев Карабиков.  

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, имате ли 

изказвания по проекта на решение или предложения? Няма. 

Моля, режим на гласуване.  

Гласували 10 членове на ЦИК: за – 10 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Елка Стоянова, Емил Войнов, Ерхан Чаушев, 

Йорданка Ганчева, Камелия Нейкова, Любомир Георгиев, Росица 

Матева, Цветанка Георгиева); против – няма. 

Решението се приема. 

Решението е с № 1941-МИ/18.07.2023 г. 

Заповядайте, госпожо Ганчева. 

ЙОРДАНКА ГАНЧЕВА: Колеги, на мой доклад е 

разпределен сигнал с вх. № МИ-06-6/1 във връзка с Общинска 

избирателна комисия – Никола Козлево. Сигналът е от         Т.          

К. – общински председател на ДПС в Община Никола Козлево. Сочи 

се, че Решение № 103 от 15.07.2023 г. на ОИК – Никола Козлево,  по 

предложение на председателя на ОИК – Никола Козлево, е за 

предсрочно прекратяване на пълномощията на кмета на Община 

Никола Козлево и за обезсилване на издаденото му удостоверение 

след влязло в сила решение на КПКОНПИ. Проведено е поименно 

гласуване. Присъствали са десет члена. Посочено е кой как е 

гласувал поименно. С 5 гласа „за“ и 5 гласа „против“ не е постигнато 

изискуемото съобразно Изборния кодекс мнозинство от 2/3 от 

присъстващите и е налице решение за отхвърляне на смисъла на 

чл. 85, ал. 4, изречение второ от Изборния кодекс. 

Сочи се, че председателят на ОИК – Никола       Козлево,      

Д.         И.                Х.,               отказва указания от ЦИК, тъй като не 

била длъжна и в скоби е посочено „видно от протокола на 
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Общинската избирателна комисия“. Моли се Централната 

избирателна комисия да предприеме мерки срещу председателя на 

Общинската избирателна комисия поради неизпълнение на указания 

на ЦИК и поради нарушение на Кодекса.  

Също така се сочи, че председателят на ОИК не е допуснал 

представители на партии в заседанието и е нарушил чл. 85, ал. 10 от 

Изборния кодекс. Моли се да се сигнализират съответните органи на 

Република България за неизпълнение на указания от страна на 

длъжностни лица и да се дадат нови указания, като е посочено в 

кратък срок да се свика ново заседание на Общинска избирателна 

комисия – Никола Козлево, за изпълнение на влязъл в сила законов 

акт. 

В придружителното писмо, с което е изпратено на ЦИК, 

отново са изложени същите съображения. 

Колеги, припомням, че миналата седмица ние разгледахме 

сигнал от същото лице, в който се сочеше, че има влезли в сила 

съдебни решения, съответно влязло в сила решение на КПКОНПИ, с 

което кметът на община Никола Козлево има установен конфликт на 

интереси. Сочеше се тогава, че председателят не насрочва, 

съответно Общинската избирателна комисия не се събира, за да 

вземе решение за прекратяване пълномощията на кмета на Община 

Никола Козлево. 

Ние с наше писмо с изходящ № МИ-15-106 от 11.07.2023 г. 

дадохме указания, след като се запознахме със сигнала, който беше 

наименуван „жалба“ от   господин       Т.     К. – общински  

председател на ДПС. С наш входящ номер от 10.07.2023 г., който 

беше изпратен тогава – припомням – до Общинската избирателна 

комисия, тогава намерихме всички решения - аз бях възложила на 

юристите да ги сложат във вътрешната мрежа – на Административен 

съд – Шумен, на Върховния административен съд и съответно на 

КПКОНПИ, като уведомихме Общинската избирателна комисия, че 
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в срок до 14.07.2023 г. следва да разгледа и да се произнесе по 

сигнала, като уведоми незабавно комисията за предприетите 

действия и изпрати относимите документи, като сме посочили, че 

при произнасяне следва да се спазва и наше решение, а именно 

указанията, дадени в Решение № 1134 на Централната избирателна 

комисия. 

Докладвам като свързана преписка по повод сигнала, който 

ми е разпределен – считам, че е относим и с оглед пълнота на 

доклада – да се запознаете с оглед вземане на решение как ще 

процедираме по-нататък.  

Отговорът на наше писмо с изх. № МИ-15-106 от 11.07.2023 

г. – така е наименован е-mail – който е получен на 13.07.2023 г. в 

Централната избирателна комисия с вх. № МИ-15-110, както казах, 

от 13.07.2023 г. Той е до Централната избирателна комисия и до Т. 

К., като се сочи: „Уважаеми госпожи и господа – членове на 

Централната избирателна комисия, господин К. ….“  

Посочена е разпоредбата на чл. 42, ал. 4 от ЗМСМА, която 

указва в тридневен срок от получаване справка и документи, 

удостоверяващи обстоятелствата по съответните правни основания, 

Общинската избирателна комисия да обяви прекратяването на 

пълномощията на кмета. 

В отговор на получено писмо до ОИК – Никола Козлево – 

това е писмото ни, с което дадохме указания по сигнала на  господин 

К. – ни уведомяват, че писмото на КПКОНПИ със съответния 

изходящ номер от 10.07.2023 г. до ОИК – Никола Козлево, е 

получено в администрацията на община Никола Козлево на 

11.07.2023 г. около 15,00 ч. Изнесени са факти и обстоятелства 

относно получаването, обаждането, завеждането в регистъра на ОИК 

– ще се запознаете с изнесените факти и обстоятелства. 

Писмото е подписано от председателя на Общинска 

избирателна комисия – Никола Козлево. Проведени са телефонни 
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разговори с членовете на ОИК – Никола Козлево, относно 

възможността им да присъстват на заседание на ОИК – Никола 

Козлево, в петък, 15.07.2023 г. така, както е съобразно нашето 

писмо. Но се сочи, че се оказва, че не всички са имали тази 

възможност. Обединили са се заседанието да бъде проведено от 

10,00 ч. в събота, на 15.07.2023 г., в който ден изтича тридневен 

срок, указан в чл. 42, ал. 4 от ЗМСМА.  

Председателят на Общинската избирателна комисия – 

Никола Козлево, сочи, че не е чакала указания от ЦИК, както 

неправилно според нея твърди господин Каракаш в първоначалния 

си сигнал до нас и до Общинската избирателна комисия. 

Припомням, че той сочеше, че тя е казала, че чака указания от ЦИК 

и не свиква заседание на Общинската избирателна комисия. 

В официалното получените документите, които 

удостоверяват обстоятелства по чл. 42, ал. 1, т. 11 от ЗМСМА, се 

сочи, тъй като от датата на получаването им и завеждането им в 

регистъра на ОИК – Никола Козлево, започва да тече тридневният 

срок, е посочил кога е получено писмото на КПКОНП. Сочи, че не е 

вярно твърдението на  господин Каракаш, че е бездействала и е 

препятствала освобождаването на кмета на Община Никола Козлево 

от длъжност. 

Общинската избирателна комисия не освобождава, а 

предсрочно прекратява мандата – отбелязва председателят на ОИК – 

Никола Козлево, в изложението си. Дава факти и обстоятелства 

относно поканата за свикване на заседанието на Общинската 

избирателна комисия – Никола Козлево, ведно с дневния ред, че е 

публикувана на страницата на ОИК в 15,00 ч. на 12.07.2023 г., 

веднага след запознаване с получените документи, които 

удостоверяват обстоятелствата по ЗМСМА, както казах, чл. 42, ал. 1, 

т. 11. 
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Изложението приключва с изречението, че с действията си тя 

се е стремяла да спазва разпоредбите на ЗМСМА и решенията на 

Централната избирателна комисия, като прилага и писмото от 

КПКОНПИ със съответния входящ номер, като то е с изх. № на 

КПКОНПИ от 10.07.2023 г., а с вх. номер на ОИК – Никола Козлево 

– на 12.07.2023 г.  

Колеги, към настоящия момент аз извърших проверка и 

установих, че не е пристигнало уведомяване, че Общинска 

избирателна комисия – Никола Козлево, е взела решение в така 

наречената хипотеза на отхвърлително решение по смисъла на чл. 

85, ал. 4 от Изборния кодекс, каквото всъщност е указанието, дадено 

в т. 9 на Решение № 1134 на Централната избирателна комисия.  

Само че с протокола от заседанието на Общинската 

избирателна комисия, както и с взетото решение може да се 

запознаем на страницата на Общинската избирателна комисия. В 

действителност Общинската избирателна комисия е провела своето 

заседание на 15.07.2023 г., като председателят е докладвал писмото 

на КПКОНПИ, съответно след решение на Върховния 

административен съд и председателят е докладвал, че на основание 

чл. 42, ал. 4 от ЗМСМА във връзка с чл. 42, ал. 1, т. 11 от ЗМСМА и 

чл. 80, ал. 1 от специалния закон за КПКОНПИ следва да се вземе 

решение за предсрочно прекратяване пълномощията на  господин Р., 

кмет на община Никола Козлево.  

Предложен е дневният ред, състояло се е заседанието. Имаме 

решение за отхвърляне по смисъла на Изборния кодекс. 

Докладвах подробно за яснота, тъй като към настоящия 

момент безспорно имаме едно влязло в сила решение на КПКОНПИ, 

с което е установен конфликт на интереси. Имаме едно решение на 

Общинска избирателна комисия – Никола Козлево, което е в 

хипотезата на отхвърлително мнозинство. Тоест, в хипотезата на 

чл. 85, ал. 4. 
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Видно от сигнала на господин К., от нас се иска да дадем 

нови указания за свикване на ново заседание за изпълнение на 

влязъл в сила законов акт. 

Аз ви моля сега да се запознаете с всички документи и 

евентуално, ако трябва, и на работно заседание да го обсъдим, тъй 

като имаме и едно решение на Общинската избирателна комисия, 

каквато е съдебната практика. Практиката сочи, че в рамките на 

обвързаната компетентност, но безспорно пък, от друга страна, има 

установен конфликт на интереси на кмета на община Никола 

Козлево. 

Така че към настоящия момент го докладвам за запознаване и 

по ваша преценка, ако трябва – работна почивка. 

Това е към момента с представените жалби и сигнали. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, моля да се 

запознаете с цялата преписка, за да можем да я обсъдим и да вземем 

решение. 

Следващ докладчик е госпожа Гергана Стоянова. 

Заповядайте, госпожо Стоянова. 

ГЕРГАНА СТОЯНОВА: Колеги, докладвам ви постъпил 

сигнал в Централната избирателна комисия по електронната поща с 

вх. № МИ-22-28 от господин           Г., с който ни сигнализира, че е 

подал сигнал на 07.07.2023 г. до Общинска избирателна комисия – 

Пирдоп, която обаче не е завела сигнала, както е изискал той да му 

се предостави входящ номер, нито е получена информация дали 

същият е разгледан. Твърди, че това е бездействие на Общинската 

избирателна комисия и изисква от нас да предприемем 

необходимите действия. 

Във вътрешната мрежа в папка с моите инициали от днешна 

дата ви предлагам проект на кратко писмо до Общинска избирателна 

комисия – Пирдоп, с копие до  господин Г., с което да им обърнем 

внимание за действията, които би следвало да предприемат. 
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Проектният номер на писмото е 7283 във вътрешната мрежа в 

папка с моите инициали. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, имате ли 

изказвания? Няма. 

Моля, режим на гласуване.  

Гласували 9 членове на ЦИК: за – 9 (Георги Баханов, Гергана 

Стоянова, Елка Стоянова, Емил Войнов, Ерхан Чаушев, Камелия 

Нейкова, Любомир Георгиев, Росица Матева, Цветанка Георгиева); 

против – няма. 

Предложението се приема. 

 

Колеги, продължаваме с точка трета от дневния ред: 

ДОКЛАДИ ПО АДМИНИСТРАТИВНИ ПРЕПИСКИ: 

Заповядайте, господин Войнов. 

ЕМИЛ ВОЙНОВ: Благодаря. 

Уважаеми колеги, постъпило е писмо от IT-експертите с 

вх. № НС-23-367. С него ни представят експертен анализ относно 

софтуера, използван в СУЕМГ. Ние имаме решение този експертен 

анализ да бъде приложен към доклада на Централната избирателна 

комисия до Народното събрание за произведените избори. 

Затова докладвам писмото за сведение. 

Постъпило е писмо от „Информационно обслужване“ АД с 

вх. № ЦИК-00-228 от 13.07.2023 г. То е относно зачестилите 

проблеми при излъчването на живо на заседанията на Централната 

избирателна комисия. Причината според тях е в лаптопа, който се 

използва в момента, и се налага неговата подмяна. Само да 

припомня, че лаптопът е собственост на „Информационно 

обслужване“ АД и те имат готовност да го подменят с друг. 

Поради това предлагам да вземем решение за подмяна на 

лаптопа в ден, когато няма заседание на комисията. Предполагам, че 
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утре няма да бъде насрочено заседание. Така че утре да бъде сменен 

лаптопът. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, по доклада 

на  господин Войнов има ли изказвания? 

Моля, режим на гласуване, като,  господин Войнов, моля с 

резолюция да се възложи на директора на Дирекция 

"Администрация" в спешен порядък да се организира смяната на 

лаптопа, за да може да се провеждат нормално заседанията на ЦИК. 

Гласували 10 членове на ЦИК: за – 10 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Елка Стоянова, Емил Войнов, Ерхан Чаушев, 

Йорданка Ганчева, Камелия Нейкова, Любомир Георгиев, Росица 

Матева, Цветанка Георгиева); против – няма. 

Предложението се приема. 

Следващ докладчик е госпожа Матева. Заповядайте, госпожо 

Матева. 

РОСИЦА МАТЕВА: Благодаря. Колеги, докладвам ви писмо 

от Столична община, район „Оборище“, което е до кмета на район 

„Слатина“ – Столична община, с копие до Централната избирателна 

комисия във връзка с изпратен от Централната избирателна комисия 

акт за установяване на административно нарушение с указание да 

бъде връчен. Секретарят на район „Оборище“ с оглед 

обстоятелството, че посоченият адрес в акта не се намира на 

територията на район „Оборище“, го препраща на кмета на район 

„Слатина“ и информира за това Централната избирателна комисия.  

Така че ви го докладвам за сведение. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Следващ докладчик 

в точка трета е госпожа Ганчева. Заповядайте, госпожо Ганчева. 

ЙОРДАНКА ГАНЧЕВА: Колеги, докладвам постъпило 

питане от  И.       К. с вх. № МИ-22-29 от 14.07.2023 г. То е за 

разяснение по отношение на чл. 80, ал. 1 от Изборния кодекс, като се 

сочи: „Моля за разяснение в случай че предложеното лице за член на 
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ОИК е завършило и положило успешен държавен изпит към 

момента със степен „бакалавър“, но фактическото дипломиране е на 

по-късния етап през годината – вероятно през месец септември – 

пречка ли е лицето да бъде предложено за член на ОИК при условие, 

че за него не може да бъде представена диплома към периода на 

процедурата по сформиране на ОИК? Служебна бележка от 

университета за гореизложеното би ли била послужила като 

необходимо условие? Благодаря предварително“. 

Колеги, аз считам, че чл. 80 няма нужда от разяснение и не ви 

предлагам отговор. Но може би е добре да се чуе, че всеки, който 

отговаря на законовите изисквания и е завършило висше 

образование, има документ, от който е видно и удостоверява това, 

може да бъде предложен за член на ОИК. 

Не предлагам отговор и с оглед това, че въпросът е малко 

неточно формулиран – по-късно дипломиране и т.н. – за да не 

правим един принципен отговор на малко неясен въпрос. 

Но нека да се чуе, че всеки, който отговаря на изискванията 

на чл. 80 – има висше образование и го удостоверява по надлежния 

начин с документ – може да бъде предложен за член на ОИК. 

По този доклад е това. Ако има друго предложение, но аз не 

предлагам да отговорим нарочно. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, има ли 

други предложения? Няма. 

Заповядайте, госпожо Ганчева. 

ЙОРДАНКА ГАНЧЕВА: Колеги, докладвам ви вх. № ЦИК-

07-56/2 от 17.07.2023 г. Това е преписка във връзка със симпозиума 

на ICPS за награди. Мисля, че по предходни преписки е докладвал 

колегата Димитров. 

От 13 до 16 ноември 2023 г. ще се проведе. Докладвам го за 

сведение. 
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Колеги, връщам на доклад преписката, която докладвах на 

предходно заседание, с вх. № ЦИК-07-71 от 11.07.2023 г. Тогава 

възложихме на администрацията да извърши проверка дали има 

други предходни преписки по същия проблем. То беше във връзка 

със съвместен механизъм за изборна устойчивост от Генералната 

дирекция „Справедливи граждански избори“ на Европейската 

комисия. 

Извършена е проверка, като тя сочи, че става въпрос за 

писмото на Генералната дирекция „Справедливи граждански 

избори“ на Европейската комисия. Предоставя информация за 

експертен обмен, организиран в Министерство на правосъдието на 

Финландия. Запитването е за наш интерес за участие в обмена. 

Темата на обмена са киберсигурност при избори и противодействие 

на целенасочена предизборна дезинформация. 

Проверката показва, че не е намерена предходна преписка по 

същата тема в деловодната система. Приложени са по същата тема 

преписка за сведение, които аз обаче не считам, че са по същата 

тема, защото касаят криптото. 

Към настоящия момент се сочи, че ЦИК не разполага със 

собствени тясно профилирани специалисти на трудови договори по 

теми, свързани с киберсигурност, киберзащита, изкуствен интелект, 

дълбинни фалшификации в изборния процес и прочее, за което 

Министерството на правосъдието на Финландия иска да организира 

експертен обмен. 

В този контекст информацията за поканата може да бъде 

препратена на Министерство на електронното управление или друга 

компетентна институция. Видно от писмото, те не фигурират като 

адресати. 

Между другото, това предложение беше обсъдени и с мен. Аз 

също считам, че можем да препратим тази покана на Министерство 

на електронното управление. Сочи се, че експертният доклад по 
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темите на обмена е изготвен заедно и поотделно. В случай, че ЦИК 

прецени, че темите на експертния обмен са полезни в дългосрочен 

план и желае да се включи в обмена, евентуалните възможности са 

посочени. На база на докладите и събраната информация може да се 

изготви цялостно представяне на опита на комисията в случай, че 

желаем да се включим в експертния обмен. 

Аз мисля, че можем да препратим на Министерство на 

електронното управление поканата, след като не фигурира като 

адресат. Така че, ако се възприема едно такова предложение, да го 

гласуваме. Идеята е, ако желаят, да се включат с оглед тяхната 

компетентност.  

Така че може би да гласуваме едно писмо до Министерство 

на електронното управление: „Препращаме ви покана, която е 

пристигнала в ЦИК с вх. № еди-кой си за сведение и преценка.“ 

Евентуално те да си преценят какво да правят. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, изказвания 

и други предложения има ли? Няма. 

Колеги, подлагам на гласуване предложението да изпратим 

поканата до Министерство на електронното управление и да ни 

информират за взетото им решение. 

Гласували 10 членове на ЦИК: за – 10 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Елка Стоянова, Емил Войнов, Ерхан Чаушев, 

Йорданка Ганчева, Камелия Нейкова, Любомир Георгиев, Росица 

Матева, Цветанка Георгиева); против – няма. 

Предложението се приема. 

Заповядайте, госпожо Ганчева. 

ЙОРДАНКА ГАНЧЕВА: Колеги, предполагам, че сте се 

запознали, връщам на доклад информацията и предложенията по 

преписка с вх. № ЦИК-07-61/9 от 12.07.2023 г., като беше извършена 

проверка на относимата информация на съдържанието на Единния 

цифров портал в частта „Европейски избори“. Беше установено, 
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както и ни уведомиха с тази информация и предложение, че на 

страницата на Единния цифров портал „Европейски избори“ да се 

коригира следното изречение, тъй като е неточно, а именно: „Ако 

сте гражданин на България, Кипър, Дания, Гърция или Италия, няма 

да можете да гласувате извън вашата страна.“ 

Корекцията е да се премахне името на България и съответно 

се сочи, че не се предлага корекция на съдържанието на тематичната 

страница на МЕУ. Сочи се, че на Единния цифров портал има линк, 

който води към интернет страницата на МЕУ, като е представена и 

подробна информация. Тя също така и в предходната информация, 

която ни беше предоставена по тази преписка, беше обяснено точно 

с кои писма Централната избирателна комисия е давала 

информация. 

Предлагам да гласуваме по предложението, което е дадено в 

информацията-приложение, да се предприемат действия по 

премахване на неточния текст за Република България – че не може 

да се гласува извън нашата страна. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, изказвания 

им ли? Няма. 

Моля, режим на гласуване.  

Гласували 10 членове на ЦИК: за – 10 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Елка Стоянова, Емил Войнов, Ерхан Чаушев, 

Йорданка Ганчева, Камелия Нейкова, Любомир Георгиев, Росица 

Матева, Цветанка Георгиева); против – няма. 

Предложението се приема. 

Заповядайте, госпожо Ганчева. 

ЙОРДАНКА ГАНЧЕВА: Колеги, по тази преписка, както 

няколко пъти докладвах, може би вече трябва да обсъдим работно в 

срок до 5 септември, ако решим, да отговорим на въпроса, който е 

поставен в първоначалната преписка с писмо с вх. № ЦИК-07-69 от 

26.06.2023 г., както и да обсъдим евентуално някакви подготвителни 
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действия за предстоящите европейски избори на нашата интернет 

страница. Това предлагам за обсъждане. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Следващ докладчик 

е госпожа Гергана Стоянова. Заповядайте, госпожо Стоянова. 

ГЕРГАНА СТОЯНОВА: Колеги, докладвам ви постъпило 

писмо с вх. № ЦИК-00-229 от 17.07.2023 г. от "Информационно 

обслужване" АД, с което ни уведомяват във връзка с Договор № 15 

между Централната избирателна комисия и „Информационно 

обслужване“ АД, свързано с обследване на IT-инфраструктурата. 

Имат готовност да започнат с обследването и по тази причина ни 

изпращат списък с техни експерти, за които следва да се предостави 

достъп. 

Писмото ви докладвам за сведение, като ще резолирам и 

уведомя директора на Дирекция „Администрация“ да бъде 

подготвен този достъп, както и да бъдат подготвени действията, 

които тези експерти трябва да извършат във връзка с изпълнението 

на договора. При необходимост да ни бъде представена записка за 

по-нататъшно одобрение по плана за извършване на обследванията, 

необходими да направим. 

Писмото ви докладвам за сведение. 

Следващият ми доклад е във връзка с подготовка на 

становище по законопроект за изменение и допълнение на Изборния 

кодекс. Към момента ви докладвам, колеги, за запознаване. Във 

вътрешната мрежа в папка с моите инициали с проектен № 7282 има 

подготвен проект за становище по представен в Централната 

избирателна комисия законопроект за изменение и допълнение на 

Изборния кодекс.  

Моля да разгледате така подготвеното становище и, ако 

успеете да се запознаете с него, може би в по-късната част на 

заседанието да го подложим на гласуване. 
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Следващият доклад е във връзка с писмо с вх. № ЦИК-07-72 

от IFES. Това е бюлетин, с който ни представят информация за 

проведени различни мероприятия от регионалния офис за Европа. В 

този бюлетин е посочена информация по вече проведени различни 

събития от фондацията. 

Докладвам ви го за сведение. 

Последният ми доклад е по писмо с вх. № ЦИК-07-116/1, 

което е във връзка с подготовка на някакво мероприятие – може би 

семинар – за професионален сертификат по лидерство и управление 

от Международен център за парламентарни изследвания.  

При проверка на преписката установихме, че колегата 

Димитров е докладвал през септември месец – на 16 септември 

2022 г. – абсолютно същата информация, за същото такова събитие, 

което е било представено. Аз направих сравнение между текстовете 

на изпратените материали тогава, които е докладвал колегата заедно 

с превод на български, и настоящо изпратено писмо с приложена 

информация. Разликата, която единствено установих, е в датите. 

Тогава са се сочили дати за октомври и ноември 2022 г., а в момента 

се сочи дата на провеждане 1 – 4.08.2023 г. Това е виртуално 

обучение тази година. Не виждам никакви други разлики освен 

малко разместване от програмата, която е посочена за това обучение, 

но по същество са абсолютно същите точки. 

Поради тази причина във вътрешната мрежа в папка с моите 

инициали има подпапка, която е наименована „ЦИК-07-116“ и която 

съдържа доклада на колегата Димитров от септември месец 

миналата година, където са налични и преводи на тези материали. 

Но тъй като и тогава е докладвано за сведение, и настоящия ми 

доклад също предлагам да бъде за сведение. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Следващ докладчик 

е госпожа Георгиева. Заповядайте, госпожо Георгиева. 

ЦВЕТАНКА ГЕОРГИЕВА: Благодаря. 
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Колеги,  докладвам ви вх. № НС-06-340 и № НС-06-340/1 от 

13.07.2023 г. Това е преписка, която сме получили от кмета на 

Община Плевен за отваряне на запечатано помещение, в което се 

съхраняват изборни книжа и материали. 

Преписката е комплектована в цялост, с всички изискуеми 

съгласно наше решение документи. Помещенията са отворени във 

връзка с постъпило искане от разследващи органи в гр. Плевен.  

Докладвам ви още едно писмо. То е с вх. № ПВР-06-16 от 

14.07.2023 г. от заместник-кмета на Община Асеновград, също 

свързана с отваряне на запечатано помещение по искане на органите 

на МВР. 

Докладвам и двете преписки за сведение. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Следващ докладчик 

е  госпожа Елка Стоянова. Заповядайте, госпожо Стоянова. 

ЕЛКА СТОЯНОВА: Колеги, имам само един доклад. Той е с 

вх. № НС-06-343, с който кметът на Община Плевен ни уведомява, 

че са изпълнили процедури за отваряне на архивно помещение по 

искане на разследващи органи. Прилагат съответните документи. 

Моля да ги погледнете и да се запознаете. Докладвам ви го 

само за сведение. 

Нямам други доклади,  госпожо председател. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Следващ докладчик 

е  господин Георгиев. Заповядайте, господин Георгиев. 

ЛЮБОМИР ГЕОРГИЕВ: Колеги, докладвам най-напред 

писмо с вх. № НС-06-341 от 13.07.2023 г. Това е информация от 

Община Златоград във връзка с осъществяване на достъп до 

запечатано помещение. 

Следващото писмо с подобен характер е от район „Люлин“ – 

Столична община, за достъп до запечатано помещение във връзка и 

с писмо от 11.07.2023 г. на Централната избирателна комисия до 

района. То е с вх. № НС-07-57 от 14.07.2023 г.  
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И двете писма докладвам за сведение. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, в т. 3 ви 

докладвам с вх. № МИ-26-11 от 14.07.2023 г. писмо, постъпило по 

електронна поща и в оригинал. Това е писмо от Печатницата на БНБ 

в отговор на наше писмо с изх. № МИ-26-10 от 13.07.2023 г., с което 

ние поставихме въпроси: „Отпечатъкът на гърба на хартията за 

гласуване влияе ли върху основните характеристики на хартията и, 

ако влияе, до каква степен?“  

Те са ни предоставили отговор, с който моля да се запознаете.  

Колеги, с това писмо освен информацията, която искахме да 

им бъде предоставена, която е на вашето  внимание, ни изпращат и 

по два броя ролки от всеки вариант на дизайн, както и два броя 

ролки без отпечатък. 

Колеги, в тази връзка – ето я хартията, не е разпечатан 

кашонът, който беше предоставен с приемо-предавателен протокол 

на 14.07.2023 г., предаден от представител на Печатница на БНБ в 

Деловодството, ще се запознаем в работна група с неговото 

съдържание. 

Колеги, с оглед взетото на 13.07.2023 г. протоколно решение 

да изпратим на Химико-технологичния и металургичен институт две 

ролки хартия без отпечатък на гърба, плюс пет отрязъка от машина 

за гласуване от всяка една от двете ролки, ще бъдат предоставени, 

след като отворим кашона с предоставените ролки хартия, за да 

може да направят изследването, което им бяхме възложили. 

Колеги, предвид информацията, която сега ви я докладвам за 

запознаване, ви предлагам в работна група малко по-късно в 

днешния ден да определим и варианта на дизайн, който да изпратим 

на Печатницата на БНБ. 

Колеги, искам да направя едно уточнение във връзка с 

доклада, който направих на 13.07.2023 г. по повод на 

кореспонденцията, разменена с Печатницата на БНБ. В доклада, 



22 
 

който направих, във връзка с последното писмо с вх. № МИ-26-9 от 

07.07.2023 г., което е депозирано в Централната избирателна 

комисия от Печатницата на БНБ, което е адресирано  и до  

председателя на Народното събрание, до министър-председателя и 

до президента на Републиката, в него  от Печатницата на БНБ 

обръщат внимание, че към 07.07.2023 г. нямат одобрение на 

предложените допълнителни защити и вземайки повод от тяхното 

писмо, така съм го и докладвала – за два варианта на предложени 

допълнителни защити. Само че, колеги, когато направих справка с 

цялата кореспонденция от самото й начало – през месец април 

мисля, че беше – това, което Печатницата на БНБ ни е предоставила, 

това са два варианта на дизайн за отпечатване на гърба, като ни 

молят да ги информираме за избрания от нас вариант по 

предоставяне на печатен образец за одобрение. Това го чета от 

писмо с вх. № МИ-26-2 от 06.06.2023 г.  

Така че, колеги, смятам, че е важно да направим това 

уточнение, че всъщност ние имаме два варианта на дизайн, а не 

варианти на допълнителна защита, които най-вероятно ще ни бъдат 

предоставени, когато одобрим дизайна, за да може да ни бъде 

предоставен предпечатен образец за одобрение. 

Колеги, във връзка с този доклад малко по-късно ще одобрим 

и варианта на дизайн.  

Това е по тази преписка. 

Колеги, във връзка с разменената кореспонденция с 

Печатницата на БНБ по отношение на осигуряването на 

специализирана хартия за бюлетини от машинно гласуване ви 

предлагам да приложим същия ред, както беше за изборите, 

произведени на 02.04.2023 г., а разменената кореспонденция по 

повод обезпечаване с хартия на машинното  гласуване, да се класира 

в обособен класьор в Деловодството, като се възложи на          Д.     

Ш.          – деловодител в Деловодството – да съхранява и ролките 
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хартия, които се предоставят от Печатницата на БНБ на Централната 

избирателна комисия, така че да може при необходимост лесно да 

може да бъде направена справка със съответния документ. Да са 

обособени на отделно място. 

В този смисъл ви предлагам да гласуваме протоколно 

решение. 

Колеги, моля, режим на гласуване.  

Гласували 9 членове на ЦИК: за – 9 (Гергана Стоянова, Елка 

Стоянова, Емил Войнов, Ерхан Чаушев, Йорданка Ганчева, Камелия 

Нейкова, Любомир Георгиев, Росица Матева, Цветанка Георгиева); 

против – няма. 

Предложението се приема. 

Колеги, следващият ми доклад е с вх. № ЦИК-05-2/7 от 

17.07.2023 г. проекта на одитен доклад на Сметната палата за 

извършен финансов одит на Годишния финансов отчет на 

Централната избирателна комисия за 2022 г. 

Колеги, с разписка, подписана от мен, вчера ми беше връчен 

проектът на одитен доклад от одитора – ръководител на екип, 

госпожа Зарева.  

Във връзка с връчения проект на одитен доклад имаме право 

в 14-дневен срок от датата на връчване да подадем писмено 

становище по проекта. 

Колеги, в проекта на одитен доклад, който е във вътрешната 

мрежа в папка с моите инициали от днешна дата, е записано, че има 

няколко неправилни отчитания, които са коригирани своевременно. 

Също така не са констатирани случаи на несъобразяване със 

законите и другите нормативни разпоредби, не са констатирани 

съществени недостатъци във вътрешния контрол. 

Така че предвид констатациите на Сметната палата аз ви 

предлагам да изпратим писмо до  господин Тодоров – заместник-

председател на Сметната палата, както е посочено в разписката, с 
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която ни е връчен проектът на одитен доклад, с което да го 

уведомим, че във връзка с връчения проект на одитен доклад 

съгласно разписка от 17.07.2023 г. за резултатите от извършен 

финансов одит на Годишния финансов отчет на Централната 

избирателна комисия за 2022 г., ви уведомяваме, че Централната 

избирателна комисия приема доклад без забележки. 

Колеги, тъй като не е качен проектът на писмо до Сметната 

палата, малко по-късно ще го върна на доклад. 

Колеги, последния ми доклад засега е с вх. № ЦИК-04-34/5 от 

18.07.2023 г. По електронната поща на ЦИК сме получили 

електронно подписана заповед на Директора на Агенцията за 

държавна финансова инспекция за възобновяване удължаване срока 

за извършване на финансовата инспекция на ЦИК, спряна със 

заповед от 27.06.2023 г., както и се възобновява, считано от 

18.07.2023 г. удължава се срокът за извършване на финансовата 

инспекция със седем работни дни, като се определя крайна дата за 

приключване до 01.08.2023 г.  

Докладвам ви го за сведение.  

Колеги, следващ докладчик е  господин Баханов. 

ГЕОРГИ БАХАНОВ: Уважаеми колеги, докладвам ви с вх. 

№ НС-09-151 от 14.07.2023 г. писмо от Софийска градска 

прокуратура – Следствен отдел. Те ни информират, че са изпратили 

до Централната избирателна комисия запитване, което е с вх. № НС-

09-151 от 01.06.2023 г. Било е разпределено на колегата Ципов. От 

Централната избирателна комисия е изпратен отговор, с който сме 

ги препратили по повечето от въпросите към съответния линк.  

Обаче на един от въпросите, тъй като не са намерили отговор 

в изпратената наша информация, да им отговорим дали е 

уведомявана и сигнализирана ЦИК по е-mail или по друг начин и от 

кого, за възникнал проблем при посещение в СИК извън страната № 

415 в Турция, Бурса, район Кастел в изборния ден по отношение на 
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Стефан Михайлов Петров с посочено ЕГН. Дали са били предприети 

някакви действия и какви във връзка с това. 

Отдолу са ни посочили в скоби, че с протокол № 2 от 

04.04.2021 г. на СИК извън страната в изборния ден Стефан 

Михайлов Петров е бил отстранен от изборното помещение. 

Това е протоколът на СИК. 

Предлагам, уважаеми колеги, да се извърши проверка на 

всички постъпили в Централната избирателна комисия жалби и 

сигнали в изборния ден по отношение на тази секция и дали има 

такива подадени сигнали и дали Централната избирателна комисия 

съответно е предприела някакви действия във връзка с този сигнал 

за проблеми в тази избирателна секция № 415 в Бурса.  

След това, ако има такава информация в Централната 

избирателна комисия, да се отговори и съответно да се изпратят 

документи, с които Централната избирателна комисия е била 

уведомена и е предприела съответните действия. 

Засега го докладвам за сведение. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Следващ докладчик 

е  господин Чаушев. Заповядайте, господин Чаушев. 

ЕРХАН ЧАУШЕВ: Уважаеми колеги, във вътрешната мрежа 

в папка с моите инициали има едни текстове. Започвам с най-горния. 

Става въпрос за това, че от Община Плевен сме получили, че са 

отваряли запечатани помещения във връзка с разследване и искане 

от съответните органи. Изпращат ни съответните заповеди и 

протоколи. 

Това го докладвам за сведение. 

Вторият доклад.  Става въпрос за следното. Каква е случката? 

На 02.04.2023 г. при изборите за народни представители  един 

наблюдател в секция № 54 в София, в Дома за стари хора, е заснел 

избиратели в същата секция. Съответно членовете и председателят 

на СИК са уведомили съответните органи, които са се задействали 
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още тогава и са установили съответните факти. Издали са едно 

постановление на 03.04.2023 г., който трябва да е от Софийска 

районна прокуратура, откъдето са издали постановление, с което са 

изследвали ситуацията, взели са свидетелски показания и в крайна 

сметка прокурорът е издал това постановление, с което казва, че 

няма престъпление по Наказателния кодекс и съответно е добавил, 

че е изпратил, незнайно защо, до Сметната палата запитване дали 

има преценка за административна отговорност.  

Оттам преписката е тръгнала, отишла е в Софийска община и 

от Софийска община съответно са ни изпратили тази преписка за 

преценка на данните по това производство и процедиране по 

компетентност. 

Аз съм подготвил един текст до прокурора по 

постановлението от 03.04.2023 г. по преписка № 16740 – има го там 

вътре в проекта – и същество предлагам проект, че ЦИК приема, че 

съответният гражданин не е осъществил състава на чл. 487 във 

връзка с чл. 227, ал. 1 от Изборния кодекс  така, както иска 

прокурорът, доколкото е заснел в гръб гласуващите в секцията 

избиратели, без да се виждат на снимките предпочитания от тях вот 

и за кого конкретно са гласували, като съответно снимките, видно от 

данните по това постановление, са били своевременно изтрити пред 

членовете на СИК още същия ден – на 02.04.2023 г. 

Предлагам да изпратим това писмо до Софийска районна 

прокуратура и прокурор       П.     П. и да гласуваме този текст – че 

ЦИК не намира основания за търсене на административна 

отговорност на този гражданин. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, имате ли 

изказвания? Няма. 

Моля, режим на гласуване.  

Гласували 10 членове на ЦИК: за – 10 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Елка Стоянова, Емил Войнов, Ерхан Чаушев, 
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Йорданка Ганчева, Камелия Нейкова, Любомир Георгиев, Росица 

Матева, Цветанка Георгиева); против – няма. 

Предложението се приема. 

 

Колеги, преминаваме към точка четвърта от дневния ред: 

ИСКАНИЯ ЗА ИЗПЛАЩАНЕ НА ВЪЗНАГРАЖДЕНИЯ НА 

ОИК. 

Заповядайте, господин Чаушев. 

ЕРХАН ЧАУШЕВ: Уважаеми колеги, сега ви докладвам 

искания за изплащане на възнаграждения от ОИК – Свиленград, с 

вх. № МИ-27-78 от 12.07.2023 г., с което ни се иска изплащане на 

възнаграждение за проведено заседание на 07.07.2023 г. от 

Общинската избирателна комисия, на което са присъствали 

председател, заместник-председатели – двама, секретар – един, и 

осем членове, на което са прекратили правомощия на общински 

съветник. 

По преписката има съответната счетоводна справка и 

контролен лист. Предлагам да гласуваме и да одобрим изплащането 

на възнаграждения в размер на 661,01 лв. със съответните 

осигурителни вноски. 

Предлагам да се изплатят. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, имате ли 

изказвания по доклада и по предложението за изплащане на 

възнаграждения? Няма. 

Моля, режим на гласуване.  

Гласували 10 членове на ЦИК: за – 10 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Елка Стоянова, Емил Войнов, Ерхан Чаушев, 

Йорданка Ганчева, Камелия Нейкова, Любомир Георгиев, Росица 

Матева, Цветанка Георгиева); против – няма. 

Предложението се приема. 

Заповядайте, господин Чаушев. 



28 
 

ЕРХАН ЧАУШЕВ: Уважаеми колеги, с вх. № МИ-27-76 от 

10.07.2023 г. от Общинска избирателна комисия – Тутракан, също 

искат изплащане на възнаграждения за проведено заседание на 

комисията на 05.07.2023 г. Присъствали са председател, двама 

заместник-председатели, един секретар и шестима членове, на което 

са прекратили правомощия на общински съветник. 

По преписката има  счетоводна справка и съответния 

контролен лист. Предлагам да им се изплати възнаграждение заедно 

с осигурителните вноски в размер на 554,61 лв. 

Предлагам да им се изплати. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, има ли 

изказвания?  Няма. 

Моля, режим на гласуване.  

Гласували 10 членове на ЦИК: за – 10 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Елка Стоянова, Емил Войнов, Ерхан Чаушев, 

Йорданка Ганчева, Камелия Нейкова, Любомир Георгиев, Росица 

Матева, Цветанка Георгиева); против – няма. 

Предложението се приема. 

Колеги, прекъсвам заседанието на Централната избирателна 

комисия. Ще продължим в 14,30 ч. 

 

(След прекъсването.) 

 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, продължава 

заседанието  на Централната избирателна комисия. Девет членове 

сме в залата. Имаме кворум. 

Закъснението в следобедната част е поради необходимостта 

да се подготвят преписките. 

Колеги, продължаваме с доклади в точка трета от дневния 

ред: 

ДОКЛАДИ ПО АДМИНИСТРАТИВНИ ПРЕПИСКИ. 
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В сутрешната част от заседанието ви докладвах писмо от 

Печатницата на БНБ. Обсъдихме в работна група какъв отговор да 

изпратим на печатницата по отношение на избора на дизайн на гърба 

на хартията за машинно гласуване. 

Предлагам ви да изпратим писмо в отговор на тяхно писмо с 

наш вх. № МИ-26-2 от 06.06.2023 г., с което са ни изпратили два 

варианта на дизайн за отпечатване на гърба, като ги уведомим,  че 

избираме варианта на дизайн, който е по тяхно предложение, 

изписано в средата „ЦИК“, с предложението вместо „ЦИК“ да се 

изпише „МИ-2023 г.“ и че очакваме да ни предоставят печатен 

образец. 

Правя допълнение  в предложението ми, че очакваме да ни 

предоставят печатен образец с допълнителна защита за одобрение. 

Имате ли предложения? Няма. 

Моля, режим на гласуване.  

Гласували 9 членове на ЦИК: за – 9 (Георги Баханов, Гергана 

Стоянова, Емил Войнов, Ерхан Чаушев, Йорданка Ганчева, Камелия 

Нейкова, Любомир Георгиев, Росица Матева, Цветанка Георгиева); 

против – няма. 

Предложението се приема. 

Колеги, докладвах ви преди обяд проекта на одитен доклад на 

Сметната палата, постъпил с вх. № ЦИК-05-2/7 от 17.07.2023 г. Във 

вътрешната мрежа в папка с моите инициали с проектен № 7284 е 

отговорът до заместник-председателя на Сметната палата, на когото 

да изпратим нашия отговор, че приемаме доклада без забележки, 

като правим уточнението, че установените неправилни отчитания в 

Годишния финансов отчет на ЦИК за 2022 г. са коригирани през 

2023 г., за което на одитния екип са предоставени доказателства с 

писмо с изх. № ЦИК-05-3/3 от 14.06.2023 г.  

Така че ви предлагам да гласуваме това писмо. 

Имате ли изказвания или предложения? Няма. 
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Моля, режим на гласуване.  

Гласували 9 членове на ЦИК: за – 9 (Георги Баханов, Гергана 

Стоянова, Емил Войнов, Ерхан Чаушев, Йорданка Ганчева, Камелия 

Нейкова, Любомир Георгиев, Росица Матева, Цветанка Георгиева); 

против – няма. 

Предложението се приема. 

Колеги, следващият ми доклад е с вх. № ЦИК-09-218 от 

18.07.2023 г. Това е докладна записка от директора на Дирекция 

"Администрация" относно предложение за преназначаване на 

служител в администрацията на Централната избирателна комисия.  

Става въпрос за госпожа          Г.                  Л., на която със 

заповед от 01.06.2023 г. й е възложено да изпълнява функциите на 

главен счетоводител, тъй като тя заема длъжността старши 

счетоводител въз основа на проведен конкурс в Централната 

избирателна комисия. Предлага се предвид осигуряване на работата 

в звеното госпожа            Л.       на длъжност старши счетоводител в 

звено „Финансово-счетоводна и стопанска дейност“, Дирекция 

„Администрация“, да бъде преназначена на длъжността главен 

счетоводител, считано от 01.08.2023 г., за което да бъде сключено 

допълнително споразумение. 

Служителят отговаря на изискванията на Закона за 

счетоводството за заемане на длъжността. Предлага се размерът на 

основното месечно възнаграждение на служителя да бъде променено 

съобразно предложението в докладната записка. Предложеният 

размер съответства на размера на основното месечно 

възнаграждение, което е получавал заемащият длъжността главен 

счетоводител до 31.05.2023 г. и е в диапазона за длъжността главен 

счетоводител. 

Също така в докладната се предлага, ако бъде одобрено 

преназначаването на госпожа        Л.      на длъжност главен 

счетоводител, да се обяви процедура за подбор за заемане на 
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длъжността старши счетоводител, като се представят за одобрение 

от ЦИК проекти на документи – обява и методика. Прилага се 

длъжностна характеристика за длъжността старши счетоводител. 

Колеги, тя беше одобрена във връзка с проведения конкурс в 

началото на тази година и е утвърдена. 

Така че ви предлагам, първо, да вземем решение за 

преназначаване на госпожа Г. Л. от длъжността старши 

счетоводител на длъжност главен счетоводител, считано от 

01.08.2023 г. с основно месечно възнаграждение съобразно 

предложението на директора на Дирекция „Администрация“. 

Имате ли изказвания или предложения? Няма. 

Моля, режим на гласуване.  

Гласували 9 членове на ЦИК: за – 9 (Георги Баханов, Гергана 

Стоянова, Емил Войнов, Ерхан Чаушев, Йорданка Ганчева, Камелия 

Нейкова, Любомир Георгиев, Росица Матева, Цветанка Георгиева); 

против – няма. 

Предложението се приема. 

Колеги, следващото ми предложение е да одобрим 

обявяването на процедура за подбор за заемане на длъжността 

старши счетоводител въз основа на представените за одобрение 

обява и методика. Ако бъде прието това предложение, ще се 

възложи организация по изпълнение на решението на ЦИК на 

директора на Дирекция „Администрация“. 

Имате ли изказвания или предложения? Няма. 

Моля, режим на гласуване.  

Гласували 9 членове на ЦИК: за – 9 (Георги Баханов, Гергана 

Стоянова, Емил Войнов, Ерхан Чаушев, Йорданка Ганчева, Камелия 

Нейкова, Любомир Георгиев, Росица Матева, Цветанка Георгиева); 

против – няма. 

Предложението се приема. 
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Колеги, следващият докладчик в точка трета от дневния ред е 

госпожа Ганчева. Заповядайте, госпожо Ганчева. 

ЙОРДАНКА ГАНЧЕВА: Колеги, връщам на доклад сигнала, 

който докладвах в първата част на заседанието с вх. № МИ-15-110. 

Това е отговорът от Общинска избирателна комисия, а сигналът е с 

вх. № МИ-10-6/1 от 17.07.2023 г. от господин К., общински 

председател на ДПС, като същият сигнал беше докладван за 

запознаване. Обсъдихме го в работно заседание и ви предлагам текст 

на писмо, което мисля, че обединява обсъжданията от работното 

заседание, а именно във връзка с постъпилия сигнал, след като сме 

се запознали с Решение № 103 на ОИК – Никола Козлево, от 

15.07.2023 г., като взехме предвид писмото с наш изходящ номер от 

11.07.2023 г., съобразихме нормата на чл. 42, ал. 1, т. 11 и ал. 4 от 

ЗМСМА, както и съответните решения на Административен съд, на 

Върховния административен съд и на КПКОНПИ, както и писмо с 

изх. № на КПКОНПИ, с което комисията е уведомила ОИК, и 

указваме, че Общинската избирателна комисия следва да 

преразгледа приетото Решение № 103 от 15.07.2023 г., като 

съобрази, че в хипотезата на чл. 42, ал.1, т. 11 Общинската 

избирателна комисия действа при условията на обвързана 

компетентност с оглед наличието на влязло в сила решение на 

КПКОНПИ и че съгласно чл. 42, ал. 4 Общинската избирателна 

комисия обявява прекратяването пълномощията на кмета. 

Мисля, че около това писмо се обединихме. 

Колеги, съжалявам, има много технически грешки. Три пъти 

диктувам и преправяме писмото. Виждам ги, ще ги поправя. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, по проекта 

на писмо имате ли предложения?  

Заповядайте, госпожо Матева. 

РОСИЦА МАТЕВА: Благодаря. Тъй като докладчикът по 

преписката не възприе предложението, което направих при 
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обсъждането в работен порядък на действията на Централната 

избирателна комисия и във връзка с обстоятелството, че това е 

поредната Общинска избирателна комисия, която не изпълнява 

задълженията си, предвидени в Изборния кодекс и в свързаните с 

него нормативни актове, аз отново предлагам да посочим в писмото, 

което изпращаме като указание на Общинската избирателна комисия 

– как трябва да действа в такива случаи – че при неизпълнение на 

задълженията им, които произтичат от Изборния кодекс и свързани с 

него нормативни актове – Закона за местното самоуправление и 

местната администрация – ще понесат отговорност на основание 

чл. 495, ал. 2 от Изборния кодекс.  

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, други 

предложения има ли за допълнение на проекта на писмо?  

 Госпожо Ганчева, заповядайте. 

ЙОРДАНКА ГАНЧЕВА: Тъй като аз като докладчик – 

понеже се спомена докладчика – аз си мисля, че присъствахме на 

работно обсъждане на писмото и аз докладвах – мисля, че коректно 

– предложението от работното обсъждане. 

Моля да уточним административното наказание на членовете 

на ОИК, за да преценя аз като докладчик и като член на ЦИК въз 

основа на кое правно основание ще става, за да бъдем конкретни. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Заповядайте, 

госпожо Матева. 

РОСИЦА МАТЕВА: Колега Ганчева, направих 

предложението, тъй като при обсъжданията в работен порядък и 

изчитането на текста на писмото тогава, когато го обсъждахме, аз 

направих това предложение, което направих и току-що, и никой от 

колегите не възрази, включително и Вие. Очаквах да фигурира в 

текста. Тъй като не фигурира в текста, аз го предлагам като текст. 

Посочех ясно правната норма, която е основание за търсене на 
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административнонаказателна отговорност на членове на Общинска 

избирателна комисия за нарушения на Изборния кодекс. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Заповядайте, 

госпожо Ганчева. 

ЙОРДАНКА ГАНЧЕВА: Може би не е добре и за ЦИК, и за 

обществото да си преразказваме какво е станало на работно 

обсъждане. Може би трябва да го избягваме.  

Аз мисля, че коректно докладвах и в първата част на 

заседанието, и сега върху какво сме се обединили на работното 

обсъждане. Даже мисля, че диктувах няколко пъти текста, около 

който се обединихме на работното обсъждане. За да не остава 

оттенъкът, който отделни членове на ЦИК мисля, че създават – че 

има нещо нередно и ние другите, видите ли, се противопоставяме и 

ние сме тези – моля за конкретен текст, който да включа в проекта 

на писмо, за да може аз като докладчик да изпълня чинно това, което 

сме обсъдили и аз съм пропуснала. Ще го включа и в работна 

почивка да го допълня, за да има яснота дали това е текстът, който 

ще гласуваме. Въпреки че по принцип този, който предлага, дава 

текст, може би да прекъснем, за да допълним, за да има яснота. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА:  Господин Баханов, 

заповядайте. 

ГЕОРГИ БАХАНОВ: Аз предлагам да се подложи на 

гласуване, ако колегата Матева си формулира точно предложението. 

Да се подложи на гласуване и едва тогава да се пристъпи към 

работна почивка и т.н. да се допълва. Ако се възприеме това, едва 

тогава да се допълни. Предполагам, че това няма да е много голямо 

допълнение, за което се разбрахме с колегата Матева.  

Така че това е предложението ми. Ако може да го 

формулирате и да го подложите на гласуване,  госпожо председател, 

на гласуване. 
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ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Аз мисля, че 

госпожа Матева формулира предложението, което да бъде 

допълнено в писмото. Ако правилно съм си го записала, то е, че в 

случай на неизпълнение на задълженията на Общинската 

избирателна комисия, ще им бъде ангажирана административна 

отговорност на основание чл. 495, ал. 2 от Изборния кодекс.  

Ако нещо пропускам, ме допълнете.  

Така че, колеги, ще подложа на гласуване това предложение 

съгласно чл. 27, ал. 1, т. 2 от нашия правилник. 

Моля, режим на гласуване по предложението на госпожа 

Матева за допълнение на писмото до ОИК – Никола Козлево. 

Гласували 8 членове на ЦИК: за – 6 (Гергана Стоянова, Емил 

Войнов, Ерхан Чаушев, Камелия Нейкова, Любомир Георгиев, Росица 

Матева); против – 2 (Георги Баханов, Йорданка Ганчева) 

Колеги, това предложение събра необходимото мнозинство. 

Сега подлагам на гласуване цялото писмо така, както беше 

предложено от докладчика, с току-що гласуваното допълнение. 

Моля, режим на гласуване.  

Гласували 8 членове на ЦИК: за – 7 (Гергана Стоянова, Емил 

Войнов, Ерхан Чаушев, Йорданка Ганчева, Камелия Нейкова, 

Любомир Георгиев, Росица Матева,); против – 1 (Георги Баханов) 

Предложението се приема. 

Колеги, информирам ви, че във връзка с изпълнение на 

решенията от Протокол от 06.07.2023 г. относно ползването на 

допълнителен платен годишен отпуск от служителите от 

администрацията на Централната избирателна комисия и във връзка 

с привеждане на законосъобразната процедура по определяне на 

допълнителен отпуск за ненормиран работен ден за 2023 г. съгласно 

чл. 139а от Кодекса на труда задължително изискване е преди 

определянето на длъжностите, които ще ползват такъв допълнителен 
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отпуск, да се направят консултации с представители на работниците 

и служителите съгласно чл. 7, ал. 2 от Кодекса на труда. 

Уведомявам ви, че на 13.07.2023 г. е проведено такова 

събрание на служителите в администрацията на Централната 

избирателна комисия. Определили са представители на служителите 

госпожа              П.           С. – финансов контрольор,           господин    

Р. Ц. – ръководител на звено „Правна дейност“ и резервен член 

госпожа           Е.                      Х. – юрисконсулт. Протоколът е 

подписан  от всички присъстващи на общото събрание. Списъкът с 

подписите на служителите е приложение към протокола от 

13.07.2023 г. 

Така че, колеги, докладвам ви го за сведение и ви предлагам, 

тъй като трябва да се проведат консултации с работодателя преди 

издаването на заповедите, за които взехме решение, консултациите с 

представителите на служителите освен от мен да бъдат проведени в 

присъствието и на ръководството на Централната избирателна 

комисия, съответно протоколът да се подпише освен от мен като 

председател на ЦИК, и от ръководството на Централната 

избирателна комисия.  

Ако нямате други предложения в тази връзка, моля за 

протоколно решение. 

Гласували 8 членове на ЦИК: за – 7 (Георги Баханов, Гергана 

Стоянова, Емил Войнов, Ерхан Чаушев, Камелия Нейкова, Любомир 

Георгиев, Росица Матева,); против – 1 (Йорданка Ганчева) 

Предложението се приема. 

 

Колеги, поради изчерпване на дневния ред закривам 

заседанието на Централната избирателна комисия. 
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Насрочвам следващото заседание за четвъртък, 20.07.2023 г. 

от 10,30 ч.  

Благодаря ви. 

 

(Закрито в 15,45 ч.) 

 

 

ПРЕДСЕДАТЕЛ:  

Камелия Нейкова 

 

ЗАМ.-ПРЕДСЕДАТЕЛ:  

Росица Матева 

 

 

 

Стенограф:  

  Божидарка Бойчева 

 


